
Referat           

                 
Emne: Akademisk Råd              
Dato: Tirsdag d. 21. november 2023, kl. 10:30-12:00   
Sted: Ellehammer, Odense med mulighed for online via Zoom (link i mødeindkaldelse)     
             
Deltagere: Henrik Bindslev, Henning Andersen, Torben Worm, Henrik Karring, Karina Mastrup, Lars Yde, 
Frederik Ditlevsen, Christian Hviid Petersen, Kaspar Lyk Adolph  
          
Afbud:  Joe Alexandersen, Sebastian Møller Bonde Larsen, Kirsten Præstegaard, Ellen Raben Pedersen og 
Dorthe Nielsen    
             
Mødeleder: Formand Henrik Karring       
Referent: Heidi Maglekær  
Gæst: Niels Michael Petersen, TEK Innovation (under pkt. 3 Status på Strategi og implementering på 

TEK)  
      
      

1. Godkendelse af dagsorden 
Godkendt 

  
2. Velkommen til nyt medlem af Akademisk Råd Christian Hviid Petersen 

Præsentationsrunde. Heidi Maglekær orienterede om, at Maja Stade overtager som sekretær for 
udvalget fra d. 1. december 2023. 
  

3. Status på strategi og implementering på TEK    
Drøftelse v. dekan Henrik Bindslev og Niels Michael Petersen  
     
SDU har fået ny strategi og på den baggrund skal TEKs strategi tilpasses. Niels Michael Petersen har 
lavet et første udkast/overblik over, hvad det giver anledning til at drøfte i den nuværende TEK 
strategi, og hvad der i øvrigt kan og bør inkluderes i TEKs strategi. 
 
Særligt interessante nedslag: 
Forskning: 
- Rekruttering og udvikling af talenter 
- Hvordan udpeger TEK områder, hvor vi er verdensførende, samtidig med at vi sikrer 

samarbejdet på tværs af SDU? 
- Hvordan forholder TEK sig til det skiftende fundinglandskab? Manglende basismidler og 

overhead fra private funde. 
- Hvordan sikrer vi ekselente miljøer? 
 
Uddannelse: 
- Forskningsintegration 
- Efter- og videreuddannelse (f.eks. skræddersyede kurser til private virksomheder) 
- Ekstra curriculære områder (f.eks. DreamLab) 
- International rekruttering. 
 
Dissemination/præsentation af forskningsresultater 
- Citering 



- Præsentation på konferencer 
- Open science  
- Patentering 
- Innovation/Spin out 
 
Organisation 
- Digitalisering 
 
D. 20. december er der afsat tid til redigering af strategien i LG regi. Der indsamles lige nu ideer fra 
institutråd, uddannelsesområdet, Akademisk Råd m.fl. 
Akademisk råd opfordres til at pege på punkter, som mangler i TEKs strategi eller som mangler i 
begge strategier.  
Der tages udgangspunkt i TEKs nvuærende strategi. TEKs strategi bør holdes kort. Der er også 
strategier på institutniveau. 
Der indkaldes til et ekstraordinært møde i Akademisk Råd primo december. Varighed 1 ½ time. 
 
De studerende tager en snak med SIF forud for mødet. 
   

4. Orientering fra ledelsesseminar   
Orientering v. Dekan Henrik Bindslev  
  
Fremtiden for SDU som multicampusuniversitet 
Der er fuld opbakning fra ledelsen til, at SDU er til stede uddannelsesmæssigt på de nuværende 
campusser. Slagelse undtaget, da aktiviteterne her er under afvikling. Der er konsensus om, at alt 
ikke skal være ens, så man kan spille på de styrker, der er på de enkelte campusser. 
Det er kommet en større selvtillid ude omkring på campusserne, som er opnået gennem flere 
uddannelser, der er flyttet ud. Vi holder fast i, at når vi er til stede, så er vi det med hele paletten, 
bl.a. ved at der er forskning, der hvor der er uddannelser. 

 
Medbestemmelse og medinddragelse  
Særligt fokus på, hvordan man bruger institutråd. Klar opbakning til brug af institutråd, så det ikke 
bare bliver møder med en fast dagsorden, men i højere grad møder hvor man tager aktuelle 
problemstillinger op. 
Man bør overveje, om man også bør have engelsk som administrativt sprog. Hermed bliver alle 
involveret, og det bliver ikke kun en lille skare, der kan deltage i råd, nævn og udvalg. Der er 
forskellige syn på det. 
Der er et krav om, at man skal lære dansk, men det sker ikke. Det er også svært, når der ikke bliver 
talt dansk.  

 
Uris  
Der var en gennemgang af krav og anbefalinger. Vi skal passe på vores forskning og hjælpe vores 
medarbejdere, så de ikke at havner i uheldige situationer. Vi har ret godt styr på det på TEK både 
der, hvor det er regelbundet, og der hvor det ikke er. En akilleshæl kan være phishing og 
medarbejderadfærd i øvrigt. 

  
5. Nyt fra Universitetsrådet          

Orientering v. Henrik Karring     
          
Der har ikke været ordinært møde, men et ekstraordinært møde vedr. lukning af campus Slagelse. 
Der er har været undersøgt mulighederne for at bevare Slagelse efter at RUC trak sig. Kunne man 



f.eks. øge eller reducere aktiviteterne? Der var ikke økonomi i at bevare campus Slagelse. Dem der 
er optaget, bliver færdiggjort. Dvs. Campus Slagelse lukker i 2027. Der er ikke TEK-uddannelser i 
Slagelse. 
      

6. Tildeling af ph.d.-titler (22. august 2023 til nu) 
Ingen kommentarer. 

   
7. Evt. 

Der var opklarende spørgsmål i forhold til ansættelsesudvalg til dekanstillingen. 
  
 


